
 
 

LÄÄNE-HARJU VALLAVOLIKOGU 
 

ISTUNGI PROTOKOLL 
 

Paldiski 17. juuni 2025 nr 6 

 

 

Istungi algus: 17.00 

Istungi lõpp: 18.37 

 

Istungist võttis osa 15 volikogu liiget: Jüri Alter, Eda Arusoo, Irina Helasmäki, Armo Hiie, Juhan 

Idnurm, Vladimir Kamoza, Reigo Krutto, Olga Kugal, Tanel Lambing, Toomas Simanson, Ena 

Soodla, Aleksei Šatov, Külli Tammur, Simo Veskioja, Viktoria Visbek (nimekiri lisatud 

protokollile) 

Istungilt puudusid: Eduard Hmeljov, Jüri Karisma, Kalev Laast, Nikolai Pitšugov, Valentina 

Pivovarova, Jelena Razdorskaja 

Juhataja Külli Tammur 

Protokollija Külli Tammur 

Istungist võttis osa neli kutsutud vallavalitsuse ametnikku: Anti Pärtel, Riina Karm, Jaanus Saat, 

Erki Ruben (nimekiri lisatud protokollile). 

 

1. Päevakorra kinnitamine (protseduuriline) (kl 17:00:26–17:12:09) 

 

Juhan Idnurm: Protseduuriline küsimus. Mul on kaasas oma kaamera ja lindistusseadmed. Soovin 

oma tarbeks istungit salvestada. 

 

Külli Tammur: Mina ei ole nõus, valla põhimääruse kohaselt annab selleks igakordselt nõusoleku 

volikogu. 

 

Reigo Krutto: Mina ei ole nõus, et minu andmeid hoitakse suvalise inimese arvutis, pole teada, 

mis neist edasi saab, kuidas kasutatakse. Andmekaitsele rakenduvad selged piirangud turvalisuse 

osas ja andmete töötlemise osas. 

 

Külli Tammur: Võtsite oma selle teemalise eelnõu tagasi. Ei saa nüüd hakata ümber nurga selle 

sisu volikogu töökorda pressima. Volikogu istung salvestatakse alati ja seda on võimalik kuulata. 

Paneme ettepaneku hääletusele. 

 

Avalik hääletus, kas lubada täiendav salvestusseade 
Kohal: 15; Poolt: 3; Vastu:12; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 0 

 

Külli Tammur: Juhan salvestas istungit siiski juba enne nõusoleku saamist. 

 

Juhan Idnurm: Kustutan salvestatu. 

 

Ena Soodla: Kas saaks liita majandusaasta aruande kinnitamise ja revisjoni komisjoni ülevaate 

punktid? 

 

Külli Tammur: Ei, üks eeldab hääletust, teine on infopunkt. 
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Külli Tammur: Kas väljasaadetud päevakorrale on muudatus ja täiendusettepanekuid? 

 

Ettepanekuid ei tehtud. 

 

Avalik hääletus „Päevakorra kinnitamine“ 

 Kohal: 15; Poolt: 12; Vastu: 3; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Vastu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Vastu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Vastu 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

2. Volikogu liikmete arvu määramine (kl 17:12:12–17:14:54) 

Kuulati vallasekretär Anti Pärteli ettekannet. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 15; Poolt: 15; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Poolt 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Poolt 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada ühehäälselt vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 45 „Volikogu liikmete 

arvu määramine“. 

 

3. Korruptsioonivastase seaduse rakendamise kord (kl 17:14:55–17:26:22) 

Kuulati vallasekretär Anti Pärteli ettekannet. 
 

Simo Veskioja: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas eelnõud ja otsustasime saata volikogule. 

 

Viktoria Visbek: Haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjon arutas eelnõud ja otsustasime saata 

volikogule.  



3 

 

 

Külli Tammur: komisjoni esimehe palvel kannan ette selles ja edasistes punktides, kus asjakohane 

keskkonna- ja planeeringutekomisjoni seisukohad. Komisjon arutas eelnõud ja otsustasid saata 

volikogule. 

 

Ena Soodla: Revisjonikomisjon arutas samuti eelnõud ja tervitame selle vastuvõtmist. Väga 

vajalik. Küsimus on seotud sellega, kuidas revisjonikomisjon saab tehniliselt kontrollida huvide 

deklaratsioone, kuidas on tagatud ligipääs mitteavalikele andmetele. 

 

Anti Pärtel: Seda reguleerib majanduslike huvide deklaratsiooni registri põhimäärus. 

 

Juhan Idnurm: Mida revisjonikomisjon deklaratsioonide juures kontrollima peab? Andmete 

õigsust? 

 

Anti Pärtel: Süsteemseks kontrolliks puudub ilmselt ressurss ja deklaratsioonide puhul on 

eelduseks ikkagi see, et volikogu liige ei riku seadust ja esitab korrektsed andmed. 

 

Juhan Idnurm: Eelnõuga tühistatakse kaks varasemat korda. Kas need siis kehtisid siiani? Palju 

meil selliseid vanu kehtivaid akte veel jäänud on? 

 

Anti Pärtel: Õiguslikult kehtisid, kuna polnud kehtetuks tunnistatud, aga praktikas võimatu 

rakendada, sest kehtisid justkui endise haldusüksuse territooriumil. Oleme üsna süsteemselt vanu 

akte kehtetuks tunnistanud, numbriliselt jääki öelda ei oska, aga mõned jäävad ka kehtima, nt 

volikogude otsused kohanimede määramiseks. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 15; Poolt: 13; Vastu: 0; Erapooletu: 2; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Erapooletu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Poolt 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Erapooletu 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 määrus nr 11 

„Korruptsioonivastase seaduse rakendamise kord“. 

 

4. Lääne-Harju valla 2024. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruanne (kl 17:26:25–

17:41:01) 

Kuulati vallavanem Jaanus Saadi ettekannet. 

 

Kuulati revisjonikomisjoni esimehe Ena Soodla kaasettekannet. 

Aruandele on koostatud sõltumatu audiitori aruanne, mis tunnistab aruande seadusele vastavaks 

ning annab positiivse hinnangu. Revisjonikomisjon toob välja vajaduse algandmete kvaliteedi 

parandamiseks, et kontrolli ja auditeid oleks lihtsam koostada ning andmestik oleks üheselt 

arusaadavam. On vaja selgemat ülevaadet investeeringutest ja majanduskuludest. Tegi ettepaneku  
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parandada finantsandmete klassifikatsiooni ja kinnitada majandusaasta aruanne, rõhutades 

koostöö olulisust ja maksumaksja raha läbipaistvust. 

 

Riina Karm (finantsjuht): seadus defineerib üheselt investeeringute mõiste, selleks on kulu 

10 000 eurot ja ülespoole. See ei ole tunnetuslik, mida investeeringuna liigitada. 

 

Simo Veskioja: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas eelnõud ja otsustasime saata volikogule. 

 

Viktoria Visbek: Haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjon arutas eelnõud ja otsustasime saata 

volikogule. 

 

Külli Tammur: Keskkonna ja planeeringute komisjon arutas eelnõud ja otsustasid saata volikogule. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 15; Poolt: 12; Vastu: 0; Erapooletu: 2; Ei hääletanud: 1 

 Aleksei Šatov – Poolt 

 Armo Hiie – Erapooletu 

 Eda Arusoo – Poolt 

 Ena Soodla – Poolt 

 Irina Helasmäki – Poolt 

 Juhan Idnurm – Erapooletu 

 Jüri Alter – Poolt 

 Külli Tammur – Poolt 

 Olga Kugal – Poolt 

 Reigo Krutto – Poolt 

 Simo Veskioja – Poolt 

 Tanel Lambing – Poolt 

 Viktoria Visbek – Poolt 

 Vladimir Kamoza – Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 46  

„Lääne-Harju valla 2024. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruanne“. 

 

5. Detailplaneeringu algatamine ja keskkonnamõju strateegilise hindamise algatamata 

jätmine (kl 17:41:05–17:46:17) 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet Laokülas Keila valla üldplaneeringut muutva 

Pekoluite katastriüksuse ja lähiala detailplaneeringu algatamiseks ning keskkonnamõju 

strateegilise hindamise algatamata jätmiseks. 

 

Külli Tammur: Keskkonna- ja planeeringutekomisjon arutas eelnõud ja otsustas saata volikogule. 

 

Juhan Idnurm: Kinnistule juurdepääs on üle eramaade. Kuidas see lahendatakse? 

 

Erki Ruben: Juurdepääsu küsimuse lahendamine on üks oluline planeeringu eesmärke. Eeldab 

teiste maaomanike nõusolekut ja kui seda ei saada, on planeeringu vastuvõtmine keeruline, aga 

mitte võimatu. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 15; Poolt: 14; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 0  

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm – Poolt  
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 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 47  

„Detailplaneeringu algatamine ja keskkonnamõju strateegilise hindamise algatamata jätmine“. 

 

6. Detailplaneeringu vastuvõtmine ja avaliku väljapaneku korraldamine (kl 17:46:19–

17:50:16) 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet Paldiski linnas Tallinna mnt 7, Tallinna mnt 9, Pallase 

haljasala 6, Tallinna mnt 11, Tallinna mnt 17, Tallinna mnt 21, Tallinna mnt 23, Vanatalu, Ida tn L1 

katastriüksuste ja lähiala detailplaneeringu menetlusest. Planeering keskendub peamiselt sõjaväe 

rajatiste laiendamisele ning on jõudnud vastuvõtmise etappi. 

 

Külli Tammur: Keskkonna- ja planeeringutekomisjon arutas eelnõud ja otsustas saata volikogule. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Avalik hääletus 
 Kohal: 15; Poolt: 12; Vastu: 0; Erapooletu: 3; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Erapooletu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Erapooletu 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 48  

„Detailplaneeringu vastuvõtmine ja avaliku väljapaneku korraldamine“. 

 

7. Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine (kl 17:50:17–

17:54:40) 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet Niitvälja külas Kugli kinnisasja läbiva ligikaudu 

137 m ja Kuglimetsa kinnisasja läbiva ligikaudu 151 m pikkusele Lehola - Klooga mnt 

teelõikudele avalikuks kasutamiseks tähtajatu ja tasuta sundvalduse seadmiseks Lääne-Harju valla 

kasuks ja nende teelõikude avalikku kasutusse määramiseks. 

 

Külli Tammur: Keskkonna- ja planeeringutekomisjon arutas eelnõud ja otsustas saata volikogule. 
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Juhan Idnurm: Miks need kaks lõiku avalikust kasutusest välja jäid? 

 

Erki Ruben: Teeseadus võimaldas kunagi sõlmida lihtkirjalikke lepinguid maaomanikega, et and 

annaksid oma maal oleva teelõigu avalikku kasutusse – nende kinnistute puhul nii oligi tehtud. 

Nüüd aga vahetasid kinnistud omanikke ja selliseid lepinguid seadus enam sõlmida ei luba. Selleks 

valisime teise menetlusliigi. 

 

Juhan Idnurm: Miks mitte neid valla omandisse saada? 

 

Erki Ruben: Maatoimingud on kulukamad ja aeganõudvamad, valisime kõikide aega ja raha 

säästvama lahenduse, mis ka täidab eesmärki saada teelõigud avalikku kasutusse. Lähtusime 

haldusmenetluse menetlusökonoomika printsiipidest. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 15; Poolt: 14; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Poolt 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 49  

„Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine“. 

 

8. Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine (kl 17:54:41–

17:56:11) 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet Audevälja külas Seene kinnisasja läbiva Ohega tee 

ligikaudu 10 m pikkusele teelõigule avalikuks kasutamiseks tähtajatu ja tasuta sundvalduse 

seadmiseks Lääne-Harju valla kasuks ja selle teelõigu avalikku kasutusse määramiseks. 

 

Külli Tammur: Keskkonna- ja planeeringutekomisjon arutas eelnõud ja otsustas saata volikogule. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 15; Poolt: 14; Vastu: 0; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Poolt 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur – Poolt  
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 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Toomas Simanson - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 50  

„Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine“. 

 

9. Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine (kl 17:56:12–

17:59:30) 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet Lääne-Harju vallas Maeru külas Vainu mets 2 

kinnisasja läbiva Voore tee ligikaudu 201 m pikkusele teelõigule avalikuks kasutamiseks tähtajatu 

sundvalduse seadmiseks Lääne-Harju valla kasuks ja selle teelõigu avalikku kasutusse 

määramiseks. 

 

Külli Tammur: Keskkonna ja planeeringute komisjon arutas eelnõud ja otsustasid saata 

volikogule. 

 

Juhan Idnurm: Kõrval on veel mitu teelõiku. Mis nende staatus on? 

 

Erki Ruben: Ühte käsitleme järgmises päevakorrapunktis, üks pikem lõik on juba avalikus 

kasutuses ja osad on veel vaja teha – plaanime nendega jätkata ja kogu tee tervikuna saada avalikku 

kasutusse ka juriidiliselt. 

 

Toomas Simanson lahkus istungilt kell 17.59. 

 

Avalik hääletus 

 Kohal: 14; Poolt: 12; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 1 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Poolt 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 51  

„Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine“. 

 

10. Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine (kl 17:59:32–

18:00:52) 

 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet Lääne-Harju vallas Maeru külas Pärna kinnisasja 

läbiva Voore tee ligikaudu 215 m pikkusele teelõigule avalikuks kasutamiseks tähtajatu ja tasuta   
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sundvalduse seadmiseks Lääne-Harju valla kasuks ja selle teelõigu avalikku kasutusse 

määramiseks. 

 

Külli Tammur: Keskkonna- ja planeeringutekomisjon arutas eelnõud ja otsustas saata volikogule. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Avalik hääletus 
 Kohal: 14; Poolt: 13; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Poolt 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 52  

„Sundvalduse seadmine ja eratee avalikuks kasutamiseks määramine“. 

 

11. Lääne-Harju valla teeneteplaadi andmine (kl 18:00:54–18:03:37) 

Kuulati vallasekretär Anti Pärteli ettekannet. 

 

Viktoria Visbek: Haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjon arutas eelnõud ja otsustasime saata 

volikogule. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Avalik hääletus 
 Kohal: 14; Poolt: 12; Vastu: 0; Erapooletu: 2; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Erapooletu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Poolt 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Erapooletu 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 53  

„Lääne-Harju valla teeneteplaadi andmine“. 
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12. Lääne-Harju valla teenetemärgi andmine (kl 18:03:39–18:17:16) 

Kuulati vallasekretär Anti Pärteli ettekannet. 

 

Viktoria Visbek: Haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjon arutas eelnõud. Komisjon teeb volikogule 

ettepaneku anda teenetemärk ka kahele teisele isikule (Olga Kamõšan ja Alexander Kamyshan), 

kes olid nomineeritud, aga ettepanekud olid halvasti põhjendatud ning ei selgunud, mille eest 

teenetemärki tahetakse anda. Täpsem arutelu selgitas, et and on olnud kogukonnas aastaid 

eestvedajad. 

 

Reigo Krutto: Mina toetan Klooga piirkonna elanikuna. Nad olid 1990ndate algusest kohaliku 

kogukonna toetajad ja alustasid esimese poe ning MTÜ tegevusega Klooga maja renoveerimiseks. 

 

Anti Pärtel: tegemist on volikogu otsustuspädevusega ja vallavalitsus selles osas täiendavat 

seisukohta ei võtnud. 

 

Külli Tammur: Võtan 5-minutilise vaheaja. Jätkame istungiga kell 18:13. 

 

Külli Tammur: Komisjoni muudatusettepanekud on fikseeritud komisjoni protokollis ja on mulle 

kirjalikult esitatud. Me peame neid käsitlema kahe eraldi muudatusettepanekuna, kuna 

teenetemärk on personaalne ja seda kahe peale ei anta. Hääletame läbi 2 muudatusettepanekut. 

Esimesena ettepanek anda teenetemärk Olga Kamõšanile ja teisena ettepanek anda teenetemärk 

Alexander Kamyshanile. 

 

Avalik hääletus „Muudatusettepanek nr 1 hääletus“ 

 Kohal: 14; Poolt: 11; Vastu: 2; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 0 
 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Vastu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Vastu 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

Muudatusettepanek sai toetuse ja ettepanek viiakse eelnõusse sisse. 

 

Avalik hääletus „Muudatusettepanek nr 2 hääletus“ 

 Kohal: 14; Poolt: 11; Vastu: 2; Erapooletu: 0; Ei hääletanud: 1 
 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Vastu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Vastu 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja – Poolt  
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 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

Muudatusettepanek sai toetuse ja viiakse eelnõusse sisse. 

 

Külli Tammur: eelnõus tehakse ka redaktsioonilised täpsustused tulenevalt äsja hääletatud 

muudatusettepanekutest ning iga teenetemärki saav isik kajastatakse eraldi otsuse punktis. 

 

Avalik hääletus "Eelnõu lõpphääletus" 

 Kohal: 14; Poolt: 10; Vastu: 0; Erapooletu: 2; Ei hääletanud: 2 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Erapooletu 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Erapooletu 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 54  

„Lääne-Harju valla teenetemärgi andmine“. 

 

13. Revisjonikomisjoni ülevaade Lääne-Harju valla lähiaastate investeeringutest piirkonniti 

(informatsiooniks) (kl 18:17:19–18:35:05) 

 

Kuulati revisjonikomisjoni esimehe Ena Soodla ettekannet. 

 

Külli Tammur: Raportit lugedes tundub, et selle on kokku pannud inimene, kes ei ela Lääne-Harju 

vallas ja segi on aetud oluliste investeeringute paiknemine ja üsna meelevaldselt jaotatud neid 

piirkondadesse, näiteks Lodijärve kooli investeering on pandud Padisele, kuigi see on Kloogal. 

Kloogarannas tehtud investeeringud on pandud aga Kloogale. Selle info põhjal tehakse 

paikapidavaid järeldusi, kuigi algandmed on segamini ja näiteks Padise piirkond paistab silma 

nagu see oleks üks enim investeeringuid saanud kohti ja see on aruandes nii läbivalt välja toodud, 

kuigi ei vasta absoluutselt tõele. Lõpetamata põhivara arvelevõtmise osas on sees arvestusvead ja 

see näitab, et ei tunta raamatupidamispõhimõtteid, see tekitab ca 4 miljonilise vahe investeeringute 

puhul. Revisjonikomisjoni esimees esineb järjekindlalt avaldusega, et ei ole täpselt aru saada, mis 

asjad on investeeringud ja mis mitte, et see ongi keeruline ja tõlgendatav. Sellist asja ei saa 

revisjonikomisjon endale lubada, investeering on seadusega defineeritud mõiste ja seal pole mingit 

tõlgendamist – 10 000 eurot ja suurem summa on investeering ja alla selle mitte. Üleüldiselt võiks 

lõpetada selle piirkondliku vastandamise jutu ära, et keegi saab rohkem, keegi vähem. Meil on 

kogukonnaga koos koostatud arengukava, valdkondlikud strateegiad, teehoiukava ja me oleme 

aastaid näinud vaeva, et investeeringutevajadused saaksid sinna paika andmepõhiselt ja 

vajadustest lähtuvalt ning investeerime sinna, kus on kõige rohkem vaja ja kõige suurem kasu 

elanikele, mitte mingi keskmise võrdse jaotuse põhimõttel. 

 

Olga Kugal: Kogu see aruanne on koostatud soovist rõhutada ebavõrdsust. See on ju loomulik, et 

summad ei saa võrdselt jaguneda, elanike arv on ka ju täiesti erinev. Paldiskis on näiteks kaks  
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kooli, mis teenindavad lapsi üle valla. Leetse tee investeering oli tehtud riigi sihtotstarbelise 

toetusega – mujale seda investeeringuraha poleks antud. Samasugune toetus oli Rummule. Me 

peame lähtuma teenuste põhiselt – millist piirkonda ja keda mingi investeering teenindab. Ega 

tugikeskuse investeering ei ole Ämari jaoks – see on kõigile vallaelanikele. 

 

Ena Soodla: Eksimine on inimlik ja see Lodijärve kooli info on näpuviga. 

 

Juhan Idnurm: Kas sa said need andmed piirkondade kohta vallavalitsuselt? 

 

Ena Soodla: Jah. Andmekvaliteet ongi väga halb. 

 

Külli Tammur: Sa said vallavalitsusest andmed, mida sa sealt küsisid. Ja kohe kindlasti ei andnud 

vallavalitsus infot, et Lodijärve kooli investeering on Padisel. Kolmandik aruande järeldustest 

läbivalt valesti kirjutada ei ole ka näpuviga. Investeeringuobjektid on määratud täpse aadressiga 

ja meil pole neid vallas nii palju, et me neid ise peast ei tea. Tundub, et aruande autor ei tunne 

lihtsalt valda. 

 

Külli Tammur: selles punktis hääletamist ei toimu, tegu on infopunktiga. Suhtuge sellesse 

aruandesse lähtuvalt oma kriitikameelest. 

 

14. Loa andmine riigihanke läbiviimiseks (kl 18:35:07–18:37:46) 

Kuulati abivallavanem Erki Rubeni ettekannet vajadusest via läbi riigihange Laulasmaa Kooli ja 

lasteaia koristusteenuse ostmiseks. 

 

Simo Veskioja: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas eelnõud ja otsustasime saata volikogule. 

 

Avalik hääletus 
 Kohal: 14; Poolt: 13; Vastu: 0; Erapooletu: 1; Ei hääletanud: 0 

 Aleksei Šatov - Poolt 

 Armo Hiie - Poolt 

 Eda Arusoo - Poolt 

 Ena Soodla - Erapooletu 

 Irina Helasmäki - Poolt 

 Juhan Idnurm - Poolt 

 Jüri Alter - Poolt 

 Külli Tammur - Poolt 

 Olga Kugal - Poolt 

 Reigo Krutto - Poolt 

 Simo Veskioja - Poolt 

 Tanel Lambing - Poolt 

 Viktoria Visbek - Poolt 

 Vladimir Kamoza - Poolt 

 

OTSUSTATI: kehtestada poolthäälteenamusega vallavolikogu 17.06.2025 otsus nr 55  

„Loa andmine riigihanke läbiviimiseks“. 

 

Volikogu esimees kuulutas istungi lõppenuks18:37:46. Juulis toimub kindlasti ka istung, 

kuna valimistega seotud eelnõud on vaja menetleda. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Külli Tammur 

vallavolikogu esimees 


